
 zنقل قول

   یکشنبه  19 آذر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7468

از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

استوری ها اثر 
نداشت

در حالــی که مشــخص بــود از بلیت 
فروشــی بــازی پرســپولیس مقابــل 
هــوادار اســتقبال نخواهــد شــد و 
هــواداران پرســپولیس به ورزشــگاه 
نخواهند رفت اما خبیری عضو هیأت 
مدیره باشــگاه پرسپولیس با انتشار 
یک استوری و بخشی از صحبت های 
یحیــی گل محمــدی کــه گفتــه بــود 
حمایــت هــواداران را نیــاز دارنــد، از 
پیشکسوتان خواست با این پویش، 
هــواداران را به ورزشــگاه بکشــانند. 
چند پیشکســوت پرسپولیس هم با 
بازنشــر این استوری اعلام کردند به 
ورزشــگاه می آیند امــا مطابق انتظار 
هــواداران ســر خــورده بــه ورزشــگاه 
نرفتنــد و در زمــان گــرم کــردن 
پرســپولیس یعنی 45 دقیقه قبل از 
شروع بازی کمتر از دو هزار تماشاگر 

در ورزشگاه حضور داشتند.

بیرو محبوب ترین
بیرانونــد کــه قبــل و بعــد از بــازی 
بــا الدحیــل هــم بشــدت از ســوی 
هواداران پرســپولیس در ورزشگاه 
تشــویق شــده بــود ایــن بــار هــم در 
زمان ورود به ورزشــگاه با اســتقبال 
جالــب انــدک هــواداران حاضــر در 
ورشگاه مواجه شد. بیرو هم مطابق 
معمول به ابراز احساسات هواداران 
پاســخ داد. جالــب اینکــه بعــد از 
خواندن ترانه بارون بارونه از ســوی 
هواداران آقا، خانم ها هم برای بیرو 
این ترانه لری را خواندند و بیرو هم 
به سکوهای آنها که بسیار دور از او 

بود واکنش نشان داد.

سنگ تمام برای 
سروش

بــا اینکــه ســروش رفیعــی بیــن 
بازیکنــان اصلــی نبــود و بــا چنــد 
بازیکــن جــوان در حــال گــرم کردن 
بود اما هواداران پرسپولیس بعد از 
تشویق تک تک نفرات برای سروش 
شــعار ویژه ای ســر دادند. ســروش 
هم بشــدت بــه تشــویق ها واکنش 
نشان داد تا مشخص شود به خاطر 
پســت های اخیــر و صحبت هایــی 
کــه انجــام داده از ســوی هــواداران 
مقبولیــت بیشــتری پیــدا کــرده و 
حــالا یکــی از بازیکنــان محبــوب 

پرسپولیس به حساب می آید.

عالیشاه شبیه 
مصدوم ها نبود

بــا اینکــه روز قبــل از بــازی بــا هوادار 
یحیــی گل محمدی اعــلام کرد امید 
عالیشــاه، کاپیتــان تیمــش شــرایط 
حضــور در میــدان را نــدارد و در این 
بازی هم به میدان نخواهد رفت اما 
این بازیکن همراه با سایر بازیکنان 
بــرای گــرم کــردن وارد زمیــن شــد. 
جالب اینکه عالیشاه نه با بازیکنان 
اصلــی گــرم می کــرد نــه بیــن نفرات 
ذخیره بود. کاپیتان ســرخ ها با یکی 
از اعضــای کادر فنــی کار می کــرد و 
جالب اینکه اثری از مصدومیت در 
او دیده نمی شد. عالیشاه به راحتی 
شوت می زد و ظاهراً شرایط مسابقه 
را هم داشت اما احتمالاً یحیی مدام 
دربــاره او احتیــاط می کنــد تــا بــرای 

دربی در دسترس باشد.

سیدجلال محبوب ترین 
عضو کادر فنی

بــا اینکــه یحیــی گل محمــدی یکــی 
دو بــار قبل از حضــور تیم روی زمین 
چمن و بعد از آن در زمان گرم کردن 
تیم با لقب »امپراتور« تشــویق شــد 
امــا ســیدجلال محبوب تریــن عضــو 
کادر فنی بود. هواداران پرسپولیس 
در چنــد نوبت با شــعارهای مختلف 
ســیدجلال را تشویق کردند و نشان 
دادنــد کاپیتــان سابق شــان را چقدر 
دوســت دارند. هواداران از عالیشاه 
خواســتند ســیدجلال را بــه ســمت 
ســکوها ببــرد و حســینی هــم بــه 

تشویق ها واکنش نشان داد.

 zخبر

وحدت هنانوف

تاجیک نیمکت نشین هم نوتیس داد!

اینطــور کــه مشــخص شــده دیگــر بازیکــن خارجــی پرســپولیس یعنــی وحدت 
هنانــوف نیــز پیش از گولســیانی به باشــگاه پرســپولیس نوتیــس داده و اکنون 
مهلت آن به اتمام رسیده است. گفته می شود مدیران باشگاه در حال مذاکره 
با این دو بازیکن برای پرداخت مطالبات شــان هســتند و اگر مشکلی رخ ندهد 
بــزودی بــا آنهــا به توافــق خواهند رســید. مبلغ قــرارداد هنانوف با پرســپولیس 

ســنگین نیســت اما چون دلاری اســت مشــکل پرداخت وجود دارد.

حسین بادامکی

احضار به خاطر یک استوری

سرپرســت معاونت ورزشــی باشــگاه پرســپولیس روز قبل از بازی با هوادار 
یک اســتوری منتشــر کرد که بیشــتر آن حمایت از تیم و یحیی گل محمدی 
بــود و البتــه در جهــت اتحــاد و همدلی ســرخ ها منتشــر شــد. با ایــن حال او 
یک اســتوری نیز خطاب به محمود فکری و ســؤالی که از او پرســیده شــد تا 
جو داوری بهم بریزد منتشــر کرد، که همین اســتوری باعث شــد تا از ســوی 

کمیته اخلاق احضار شــود که با تعجب ســرخ ها همراه شــد.

سروش رفیعی

بیرون از ترکیب اصلی

یک ساعت قبل از بازی با هوادار ارنج یازده نفره پرسپولیس مقابل هوادار 
اعلام شد که شگفتی این ترکیب بیرون ماندن سروش رفیعی بود. سروش 
در حالــی از ترکیــب اصلــی بیــرون ماند که هم میلاد ســرلک و هم مســعود 
ریگــی در ارنــج ابتدایــی بودنــد. رفیعــی البته مقابل الدحیــل نمایش خوبی 
ارائــه کــرد و پــاس گل هــم داد امــا بیــرون ماندنش عجیب بــود، بخصوص 

کــه جای او نبیل باهویی وارد ترکیب شــد.

ناصــر ابراهیمــی مربــی اســبق پرســپولیس معتقــد اســت چنــد ســالی اســت کــه بیــن فوتبــال ایــران و تیم هــای دیگر آســیایی فاصلــه افتاده اســت به همیــن دلیل اعتقــاد دارد نبایــد بعد از باخــت پرســپولیس و حذف این 
تیــم بــه ســرمربی حملــه کــرد ضمــن اینکــه بــه دلیــل افتخاراتــی کــه یحیی کســب کرده چیزی کمتــر از برانکو نــدارد به همین دلیل معتقد اســت در این مقطع کســی بهتر از ســرمربی فعلی برای پرســپولیس وجــود ندارد.

 چرا پرسپولیس به الدحیل باخت 
و بعد از آن خیلی حاشیه به وجود 

آمد؟
مــا بایــد ایــن مهــم را در نظــر بگیریم که 
ده ســال اســت فوتبــال ایــران در حــال 
در جــا زدن اســت از ایــن رو اســت کــه 
دیگــر نــه تیــم ملــی در قــاره کهــن و نــه 
تیم هــای باشــگاهی ســال ها اســت 
کــه نتوانســته اند کار خاصــی انجــام 
دهنــد و بــروز بعضــی از موفقیت ها هم 
مقطعــی اســت. مــن در رابطــه بــا بــازی 
پرســپولیس هــم می خواهــم بحثــم را 
ایــن گونــه شــروع کنــم و دوســت ندارم 
بازیکنان پرســپولیس هم از دســت من 
ناراحــت شــوند امــا بــه عنوان کســی که 
ســال ها فوتبــال بازی کرده و بالای ســی 
ســال در همــه رده هــا مربیگــری کــرده 
می گویــم کــه بازیکنــان پرســپولیس 
بیشــترفوتبال باز هستند تا فوتبالیست 
و اصولاً توانایی شــان به گونه ای نیست 
کــه بتواننــد در عرصه های مهم کار را در 
آورنــد به همین دلیل اســت که مربی را 
خراب می کنند. مثلاً در بازی با الدحیل 
دیدیــم کــه در حضــور بــالای 70 هــزار 
تماشــاگر بــازی را واگــذار کردنــد. الان 
هــم بعضی هــا زوم کرده انــد روی برانکو 
امــا مــن معتقــدم برانکو چیــزی فراتر از 
یحیــی نــدارد و بی جهت مربــی ایرانی را 
نکوبیــم. بــرای ایــن حرفم هــم مصداق 
عینــی دارم؛ برانکــو تیــم پرســپولیس 
را بــه فینــال آســیا رســاند یحیــی هــم 
همین کار را با پرســپولیس انجام داد یا 
قهرمانی ســه گانه برانکــو را یحیی هم با 
پرســپولیس تکرار کــرد. به همین دلیل 
من فکــر نمی کنم در حال حاضر برانکو 
چیز جدیدی برای پرسپولیس و فوتبال 
ما داشته باشد و برای بازی های آسیایی 
کــه در تیــم ملــی مــا هــم موفــق عمــل 
کــرد مربــوط بــه گذشــته اســت و الان 

نمی توانــد کار خاصــی بــرای فوتبــال مــا 
انجــام دهــد همانطور که کــی روش هم 
دیدیــد بعــد از اینکه هشــت ســال هیچ 
کاری در عرصــه مقــام در آســیا و حتــی 
در صعــود از گروهمــان در جــام جهانــی 
نتوانســت انجام دهد به کلمبیا و مصر 
و قطــر رفــت و دســت آخــر از قطــر هــم 
اخــراج شــد چــون به همه ثابت شــد که 
او چیــز خاصی ندارد کــه به فوتبال قطر 
اضافــه کنــد. وقتــی ایــن مســائل را کنار 
هم قرار می دهم به این نتیجه می رسم 
تماشــاگرانی کــه بعــد از قهرمانی یحیی 
را بــت کــرده و به او لقــب امپراتور دادند 
حــالا نبایــد علیــه او حیــا کــن رهــا کــن 
بدهنــد و به ســوی او بطــری پرتاب کند.

 در رابطه با پرتاب بطری و بعضی 
از شعارهایی که علیه سرمربی و 

بازیکنان پرسپولیس داده شد چه 
نظری دارید؟

بــه نظرمــن یحیــی مقصــر نبــود چــون 
او همــه چیــز را بــه بازیکنــان گفتــه بــود 
امــا بازیکنــان خــوب فرامیــن تاکتیکــی و 
خواســته های او را اجــرا نکردنــد و مهم تــر 
از همــه بــا وجود ســانترها و موقعیت های 
فــراوان نتوانســتیم فرصت هایمــان را 
تبدیــل بــه گل ســازیم و بــاز هــم ضعــف 
گلزنــی خیلــی اذیت مــان کــرد البتــه مــن 
بــه شــما بــا قاطعیت ایــن را بگویــم که اگر 
پرســپولیس صعــود هم می کرد شانســی 
برای قهرمانی نداشــت و در نهایت یکی از 
تیم هــای عربســتانی یــا در نهایت تیمی از 
شــرق آسیا قهرمان می شــد. من معتقدم 
هیچ تیم ایرانی شانســی برای قهرمانی در 
آســیا ندارد چون بین فوتبال باشــگاهی و 
ملی ما با توجه به رشد کشورهای عربی و 
شــرق آسیا با توجه به سرمایه گذاری شان 
در فوتبــال کــه از ســال ها پیــش شــروع 
شــده و بــه ســرعت هــم ادامــه دارد مــا به 
هیــچ وجــه نمی توانیــم در کــورس رقابــت 
بــا آنهــا قــرار بگیریــم. از ایــن رو اســت کــه 
می گویــم مــا زیرســاخت فوتبــال نداریــم 
و اصــلاً برخــلاف گذشــته کــه اســتعداد 

نــاب هــم زیــاد داشــتیم دیگــر ماننــد 
گذشــته ها بازیکنانــی ماننــد علــی کریمی 
و باقــری و مهدوی کیــا و ناصر محمدخانی 
و از ایــن قبیــل اســتعداد ها هــم کــه زیــاد 
داشــتیم دیگــر در فوتبالمــان نداریــم. 
ســتاره هایی کــه شــاید در لحظه هــای 
حســاس می توانســتند بــرای مــا کار را 
درآورنــد و حداقــل با آنهــا حرف هایی برای 
گفتــن داشــته باشــیم کــه در حــال حاضر 
فوتبــال مــا از وجــود چنیــن بازیکنانی هم 

خالــی شــده اســت.
 در رابطه با آشتی یحیی و 

مدیرعامل پرسپولیس که بعد از 
بازی مقابل الدحیل اتفاق افتاد 

چه نظری دارید؟
این مســأله حتماً به ســود پرســپولیس 
خواهــد بــود امــا در ایــن مســأله هــم 
یحیــی خیلــی از مســائل از جملــه خرید 
باشــگاه و خیلــی از واقعیت هــای دیگــر 
را گفتــه بــود کــه به نظــرم واقعیــت بود. 
ضمن اینکه ما باید قبول کنیم صندلی 
مدیریــت در پرســپولیس اصــلاً قــوام 
نداشــته چه بســا که در چهار دهه اخیر 
مــا 24 بــار مدیرعامــل عــوض کرده ایــم 

کــه البتــه مــن ایــن را بــا احتســاب کنــار 
رفتن مدیرعامل فعلی محسوب کردم.

 یعنی مدیرعامل و مربی فعلی از 
دید شما کنار بروند بهتر است؟

اصلاً نظرم این نیست. یحیی باید بماند 
و امســال هــم کارش را بــا پرســپولیس 
تمــام کند چون در ایــن برهه هیچ مربی 
نمی تواند معجــزه کند همین طور تغییر 
ســریع مدیرعامــل هــم در ایــن مقطــع 
اصلاً به ســود پرســپولیس نیســت و اگر 
هــم قرار اســت کاری صــورت پذیرد باید 

بعــد از پایــان فصل باشــد.

ابراهیمی: بازیکنان فعلی پرسپولیس فوتبال باز هستند نه فوتبالیست

برانکو چیزی بیشتر از یحیی ندارد

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

کارگر: هر کسی جای یحیی بیاید بهانه می آورد 

باخت به الدحیل تلنگر به موقعی بود

عبــاس کارگر پیشکســوت پرســپولیس 
معتقد اســت که بازیکنان پرســپولیس 
مقابــل الدحیــل کــم کاری نداشــتند اما 
ضعــف چنــد بازیکــن بــه عــلاوه چنــد 
مشــکل دیگــر فنــی کــه در تیــم دیــده 
می شــد موجــب باخــت تیــم شــد امــا 
بــا وجــود حــذف از آســیا، پیشکســوت 
پرســپولیس معتقد اســت یحیی که در 
دربی هــا باختی نداشــته و تنها دو بار در 
پنالتی هــای جــام حذفی مغلــوب رقیب 
ســنتی اش شده این بار هم ترک عادت 

نخواهــد کــرد.
 اتفاقات عجیب و بی سابقه ای 

در پایان بازی پرسپولیس مقابل 
الدحیل رخ داد!

مــنِ پیشکســوت و همــه دوســتداران 
پرســپولیس از باخــت تیم  محبوب مان 
مــا فکــر نمی کنــم  نارحــت شــدیم ا
تماشــاگری کــه از یحیــی آنقــدر بعــد از 
قهرمانــی تعریــف و تمجیــد می کــرد و او 
را بــا القــاب بــزرگ تشــویق می کردند در 
پایان بازی سرمربی تیم و بازیکنانش را 
با بطری بزنند و علیه آنها شــعار بدهند. 
در حــال حاضــر هــم بــرای پرســپولیس 
بهتر از یحیی کسی نیست چون با همه 
کمبودهــا و مشــکلاتی که پرســپولیس 
دارد امســال اگر فقــط یک مربی بتواند 
بــا پرســپولیس موفــق شــود و تیــم را از 
بحــران خارج ســازد، یحیی اســت چون 
اگــر مربــی دیگــری بیاوریــم حتمــاً در 
صــورت ادامــه ناکامی خواهد گفت تیم 
را او نبســته و بهانه هایــی از ایــن دســت 

خواهــد آورد.

 به نظرتان بازیکنی در بین 
بازیکنان پرسپولیس مقابل 

الدحیل کم کاری کرد؟!
نه کســی کم کاری نکرد اما دفاع راست 
پرســپولیس از نظــرم خــوب نبود و اصلاً 
روی گل اولی که پرســپولیس خورد من 
فکــر کنــم دانیــال آفســاید را پــر کــرده 
بــود. جــدا از ایــن مســأله دفــاع راســت 
و چــپ ما اصــلاً نفوذ نداشــتند و قدرت 
تهاجمی ما را کاهش داده بودند. ضمن 
اینکــه در نیمــه دوم هم دفاع ما بســیار 
آســیب پذیر نشــان داد کــه اصــلاً بــرای 
تیمــی ماننــد پرســپولیس خــوب نبــود، 
خصوصــاً در دقایق آخر که تیم الدحیل 
اولونــگا و یکــی دو بازیکــن خطرناکــش 
را بــه زمیــن آورد، مدافعــان و بازیکنــان 
خســته ما مقابل ایــن بازیکنان از لحاظ 

بدنــی و فنــی کــم آوردند.

 با وجود بحرانی که پرسپولیس 
داشته و دارد معتقدید چنین 

تیمی آیا قادر است که در دربی و 
طول فصل از عنوان قهرمانی فصل 

قبلش دفاع کند؟
مــن باخــت بــه الدحیــل را به فــال نیک 
می گیــرم و معتقدم این باخت تلنگر به 
موقعی به پرسپولیس وارد کرد و همین 
تلنگــر هم بــه نوعی موجبــات موفقیت 
پرســپولیس در دربــی را فراهــم خواهد 
ســاخت، چــون بازیکــن پرســپولیس 
می دانــد شــاید هــوادار تیــم بــا بــرد در 
دربی 102 بار دیگر به قهرمانی دلخوش 
شــده و بیشــترین حمایــت را در ادامــه 
فصــل از تیمش انجــام دهد، البته برای 
بــردن دربی رســیدن مصدومانی مانند 
عالیشــاه و امیــری خیلــی می توانــد بــه 

پرســپولیس کمــک کند.

 یحیی خیلی از 
مسائل از جمله خرید 
باشگاه و خیلی از 
واقعیت های دیگر 
را گفته بود که 
به نظرم واقعیت 
بود. ضمن اینکه 
ما باید قبول کنیم 
صندلی مدیریت در 
پرسپولیس اصلاً 
قوام نداشته چه بسا 
که در چهار دهه اخیر 
ما 24 بار مدیرعامل 
عوض کرده ایم که 
البته من این را با 
احتساب کنار رفتن 
مدیرعامل فعلی 
محسوب کردم
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